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1t in this envelope and 1 dated the envelope the
318t of the 18t month 1969. The envelope was
marked Exhibit J and describing what was in the
envelope = & sample of publc hair from body of
Gail HMiller; and my name appearing in the lower
right hand corner of the envelope.
Now this was turned over to Staff Sgt.
Paynter at the R.C.M.P. Laboratory in Regina
at 23120 p.m+ on February the 7th 1969. And at
1355 pem+ On May the 22nd 1969 I received this 10
- envelope back from Cpl. Malchanko at the R.C.M.P.
Laboratory.
Q And when it was in yow custody did you alter
the sample in any way other than packaging it
up and marking it for identification purposes?
A No, I didn'ts
Q And wes it under look and key at any time when
it was in your oustody?
- A Yes 1t wase.
Did you tender this item yourselfl at the 20
preliminary inquiry herein?
A Yes I did.
MR. CALDWELLs I would tender that, My lorxd,
I suppose as an exhibit.
THE COURT: I don*t think so yet.
MR. CALDWELL: Very well, I will tender it
for identifiocation, My lLord.
THE COURT1 P.14 identifioation.
{Sample of pubic hair
from the body of Gail 30
Miller

made EMHIBIT P.1%
for ldentification.
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MR. CALDWELL:

Q

A

And did you at the autopsy at the same time
ocollect a sample of head halr or scalp halr from
the deceased?

Yes I d1d.

I show you this; is this the sample?

Yes - the date the 31st of the 18t month 1969
appears on the upper right hend corner of the
envelope ﬁarked as Exhiblt K and sample of scalp
hair from body of Gail Miller; snd my name at 10
the bottom lower right hand corner of the
envelope. At 2:20 p.m. on February the ?7th

1969 thias was turned over to Staff Sgt. Paynter
at the R.C.M.P. iaboratory. And at 1:5%5 p.m.
May the 22nd 1969 it was received from Cpl.
¥alchanko at the R.C.M.P. Laboratory.

And you collected and packed the sample yourself,
daid you?

Yes I 4did.

And other than when it was out of your custody 20
dld you keep it under lock and key?

Yes I did.

And 414 you alter the sample in any way while

it was in your custody?

No, 1 didntt.

MR. CALDWELLt I would tender that for

identification, My Lord.

THE COURT: P.15 identiflcation.

(Sample of head hair from
the body of Gail Miller 30

made EXHIBIT P-15
for identification.
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MR. CALDWELL:

Q

1012

Now, did you receive a lady's handbag or purse at
somé stage of the proceedings?

Yes 1 did.

And I show you a purse - is that the one?

Yess This 1s the purse which I recelved from
Detective MoCorriston at 7:30 p.m. on February

the 8th 1969,

How do you identify 1t?

I placed the time and the date on the bottom of 10
the purse; I received from Detective MeCorristons
and my initials"T H K" on the purse.

And what did you do with the purse eventually?

The oontents of the purse with exception of a

blue folder which is a Bank of Montreal folder,

was left in the purse. 1The contents were removed
and the pursge and the blue folder were turned

over to Sgt. Edmondson of the R.C.M.P. for
transport to the laboratory at 5:00 p.m. on

March the 19th 1969 And at 9:20 a.ms on June 20
the 3rd 1969 it was reoceived from Sgt. Kirby at

the R.C.M.P. Laboratory.

Did you then keep the purse and tender At at the
preliminary inquiry?

Yes I 4id.

And while 1t was in your custody was 1t under

loock and key so to speak?

Yes 1t was.

liow, you have desoribed taking some contents

from it and as I understood you to say you left 30
this blue Bank of Montreal book in the purse?

Yes.
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Did you examine that book - the booklet or book?
Yes I did.
Did it have any ldentification of any sort in or
on it itsgelf?

A I don't recall exactly whether . .

Q o « I gee; but at any rate you left it in the
purse, did you?
Yes.
And T take it you did not alter the book or
other contents of the purse 1tself except to 10
divide them in that way?

A That's right.

MR. CALDWELL: I would tender that iteam for
identification, My Lord.

THE COURT: P+16 identification.
Does 1t contain anything now, Mr. aldwell?

MR. CALDWELL:1 I'd better have the witness
look into it =~

B Q Can you jJust open it, Officer, and see if there
is anything in it please? 20
A It's the blue folder.
Q Now, was that in 1t when 1t left your possession?
A Yes.
Q And is that the entire contents of 1t now?
A Yes.
MR. CALDWELL: I believe I had tendered

that, My Lord, for identification.
THE COURT: Yos; P.16 for identification.
(Lady's purse
made EXIBIT Pe16 30
for 1dentification.
MB. CALDWELL?

210261
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I show you a left boot: did you receive that item?
Yess My initiml and the date appear on the inside
label of the boot - the 3ist of the 1st month
1969, initial "T K" on the label. And I also
placed a tag on the plastio bag with the
ooourrence number, the date January the 31st 1969;
one black left overboot from body of Gsll Millers
and my name on the tag.

Q . And you took that right at the autopsy from the
body, did you? 10
A Yes 1 did.

Al what did you do with 1it?

It was kept in my looker until 5:00 pem. of
Maroh the 19th 1969, when it was turned over to
Sgt. BEdmondson of the He Co Mo P» for
traneport to the R.C.M.F. Laboratory in Regina.
And at 9120 a.m. on June the 3rd 1969 1t was
received from Sgt. Kirby at the R.C.M.P.

Laboratory in Regina.

Q And did you tender it in the preliminary inquiry 20
herein?
A Yes I 4id.

Q And any of the time when it was in ybur
possession was it under look and key and looked
up?

Yes it was.

Did you change it at all other than marking 1t?

No I didn't.
MR. CALDWELL: I would tender that, My

Lord, as an exhibit if I may. 30
THE COURT: P.17
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A

MR.

106 Exam of Officer Klelv

(Left overboot from the
body of Gail Miller
made EXHIBIT P17
CALDWELLs
I show you & right winter boot; did you have
that item?
Yes. My initial "T K" appears on the inside
label and I placed a tag on the plastic bag =
the boot was placed in a plastic bag and the
tag was placed on the bag with the date the 28th 10
of the 2nd month of 1969, that is February the
28th 19693 2155 peme; received from Deteotive
Parker.
And what 414 you do with it eventually?
It was kept in my looker under lock and key
and it was turned over to Sgt. Edmondson of the
B. C+ M+ Pe for tranasport to the laboratory at
Regina at 5:00 pem. on March the 19th 1969 and
it was receilved back from Sgt. Kirby at 9120 a.m.
on June the 3rd 1969 at the R. C. M. F. Laboratory20
And did you then keep 1t under lock and key and
tender it at the preliminary inquiry?
Yes I did.
And other then mark 1t for identification have
you altered it in any way?
No, I haven't.
CALDWELL: I tender that for
identification, My lLord.

THE COURT: P.18 for identification.

(Right overboot 30
made EXHIBIT P-18

for ifdentification.
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MR. CALDWELL:

Q I show you an envelope containing a maroon knife
handle; did you have dealings with that item?

A Yes I have. I received this from Detective
MoCorriston in this envelope. 1t wasn't sealed
at the time, it was open; and I received it from
Detective MocCorriston at 4:45 peme. On Maroh the
2nd 19693 and it's marked on here what time 1t
was turned over to me and I have my name placed
on the lower right hend corner of the envelope. 10
And 1 also initlalled the handle -~ ay initial
"T K" appears on the handle.

Is that soratched into the plastic?
Yes it 1s.

Q And I believe you said it was in an envelope
but not sealed when you got it, waes it - from
Mo Corriston?

A That's right, yes.

- Q What d41d you do with the item cnce you marked
1t that way? 20
A I sealed it with sealing wex and it was turned

over to Sgt. Edmondson of the R. C. M. P. for
transportation to the laboretory at 5:00 p.m.
on Maroh the 19th 19694 and 1 received this
envelope with the maroon handle in the
envelope from Sgt. Kirby at the R.C.M.P.
laboratory at 9:20 s.m. on June the 3rd 1969.
Q And did youn keep 1t under lock and key in the
interim and then tender it at the preliminary

ingquiry? 30
A Yes I did.
MR. CALDWELL: I would tendsr that for
2103614
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identification, My Lord.

THE COURT: P.19 1dentification.

MR.

Q

[~ B " I ] >

»

(Maroon knife handle in envelope

made EXHIBIT P19
for identification.

CALDWELL:

I ghow you a brown envelope containing three

white envelopes and three pill boxes; did you

have any deallings with that collentton?

The first envelope has the tlme 4:00 pem. 10
February the 5th 1969, my initial "T H K"; and

this 18 vacuum colleotions from the right front

of the coat and 1t 18 marked at the bottom

Exhibit O.

Now, did you make those collectiona?

Yes: lLieut. Fenkala end myself made these
colleotions.

Were you there and taking part in that process?

Yes.

Viere they made from the coat which 18 now P.57 20
Yes sir.

And when you say that it's written there, the

source of them, 18 that in your writing?

Yes 1t is.

I ses; so that's where you actually vacuumed

them up from, is 1t?

Yese.

And once you had assembled that item what did

you do with 1t?

It was turned over to Sgt. Edmondson of the 30
Re Cs M. P. for transpcrt to the laboratory at

5:00 p.m. on Maroh the 19th 1969.
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Was it in the form of a sealed envelope then?
Yes; I placed these seals on the back of the
envelope and my initial appears on the sgeals.
llow, were the other two white envelopes there
part of the same prooess so to speak?

Yes they wers.

What were they?

This envelope is from the left front back and
inside lining of the coat; and this envelope
wag from the fur collar and ouffs on the coat. 10
And in each case you are personally aware of
where the materlal ocame from then?

Yes, that's why I marked it on the envelope.
Right; and that is again in your writing, is

it?

Yeos 1t is.

And did you likewise seal them and give them to
Edmondson at the same time and place?

Yes I did.

And did you have anything say further to do with 20
those items?

No, I didn't.

And did you have anything to do with those three
pill boxes whatsocever?

No, I didn't.

They would be new to you, would they?

Yes.

CALDWELL: Very well. My Lord, might

1 suggest - I'd 1like to tender the entire
collection = the three envelopes and three pill 30
boxes = for identification. There will be more

evidence about both or all parts of 1t and 1
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believe there will be evidence that the boxes

were added at the laboratory.

THE COURT: P«20 for identification.

"R‘
Q

o P D b

>

(Three envelopes and three
pill boxes

made EXBIBIT P20
for tdentification.

CALDWELL:

I show you a bleck leather wellet; did you have
something to do with that item? 10
Yes. 1 recelved this from Sgt. Kirby at the
R«C:H.P. Laboratory 9:20 a«m. June the 3rd 1969;

énd my initials appear on the outside of the
envelope.

When you recelved 1t, Officer Kleiv, the brown
envelope was part of the thing, was 1t?

Yes.

Was it sealed and olosed?

No, it wasn't; it was opene.

But inoluded the envelope and the wallet, did 20
1t?

Yes.

Pid you mark the item itself in some manner?

I belleve I did. I placed this tag on the

wallet = receilved from Staff Sgt. Kirby R.C.M.P.
Iaboratory June the 3rd 1969 9120 e.m.; and ny

name on the tag: and my initisl "T K" appears

on the inside of the wallet.

Did you do that at the same time?

Yes. 30
And I take it that other than marking 1t you did
not alter it in any way?

ol

2102867
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A o, I 4id not.
Argl vas 1t under lock and key during the time

you had 1t?
A Yes it was.
Q And did you tender that at the preliminary

inquiry as an exhibit?
A Yes I did.
MR. CALDWELLs My Lord, I would tender
that ltem for identification.
THE COURT» Pe21 for identification. 10

{Envelope contalning

wallet
made EXIBIT P21
for identification.

MR. CALDWELL:s

Q Fow, I show you & film box marked with the letter

Qi did you receive that box at some stage?

Yes; I used this box to place a sweater in ite.

I see; you yourself added the box, did you?

Yes I did. 20
Alright and what was it you put in the box?

It was a sweater that 1 put in the box.

And where dld you get the sweater?

> O > D > O >

I recelved it from Detective Parker at 2:55 pem.
on February the 28th 1969.
And is it in there now?

o

Yes. I placed this tag on the gweater - one

black and red sweater received from Detective

Parker 28th of February 1969 at 2155 p.m.; and

my name on the teag. 30
Q Did you examine the sweater at all at the time?

Mo, I didn't examine it very closely, no.
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Q Is i1t a cardigan, say button type, or pullover
type, Officer?
A I believe 1t's a button type sweater.
Yesg, buttons down the front.
Q And did you examine it at all at any time for
the presence or absence of any sort of
punotures or holes yourself?
A Yes I dld.
Q And with what - what did you find?
A I didn't find seny. 10
q Rights so, you provided the paper box for that,
did you?
A Yes I did.
And what 414 you do with 1t?
I turned this over to Identification Officer
Grant after I had placed it in the box and
sealed it it was turned over to Identifloation
Officer Grant for transportation to the R.C.M.P.
- Labvoratory at 5:30 p.m. of April the 20th 1969.
And did you mark the box as well as the sweater? 20
A Yes. I marked the box - Exhibit Q, initials
"T H K¥, and the occurrence number on the box;
I also sealed the box and placed this wax seal
on the box.
Q And once you gave 1t to Grent did you get it
back agaln or not?
A No, I didan't.
MR. CALDWELL: I tender that for
ldentification, My Lord.
THE COURT: P»22 for identification. 30

(Box ocontaining red and
black sweater

made EXHIBIT P.22.
for identification.

210969
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113 Exam of Officer Kleiv

MR. CALDWELL:
Q I beg your pardon - with respect to P.22 for
identification the sweater, when you had it did

you keep 1t under lock and key?

A Yes I did.
Q And did you alter it at all other then marking
1t?
A No I dlan't.
Q And packaging of ocoursge?
A Noe 10
B Q I show you & further item; did you receive that
item somewhere during the investigation?
A Yess 1 recelved this from Staff Sgt. Paynter at
1145 pem. on May the 22nd 19649 at the R. C. M. P.
Laboratory in Regina.
And what was the ftem when you received 1t?
A It wies in the form of a vial and I believe I
placed my inltials on the envelope here - my
- initials "T K". And I also placed my initial
‘ on the vial here on the adheslve tape. 20
Q And there seem to be more or less two envelopes
there?
A Yes; 1t was kept in this wrapper and then
' placed inside this envelope.
Q And you recelved all the parts at that time,
did you?
A Yes I did.
Q Did you mark the outer envelope?
A Yes, the outer envelope is marked on the backe.
Q And when did you get that again? 30
A I received this from Steff Sgt. Faynter at 1145

P+ m. on May the 22nd 1969.
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A
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114 Exam of Officer Kleilv

And did you keep it from there on under lock and
key and tender it at the preliminary inquiry?

Yes I did.

And 414 you alter it at all other than marking 1it?
Ko I didn't.

And 18 that the only time that particular 1tem

was in your possessgion then?

Yes sir.

CALDUBRLLt ' I tender that for identification,

My Lord. 10

— THE COURT: Fe23 1dentification.

MR.

> O > O

2

(Wrapper containing
envelope containing vial

made EXHJBIT P23
for identification.

CALDWELL3

I show you two brown envelopes contalning two
further vials; did you recelve that collection

of items?

Yes. I received these two vials from Sgt. 20
Feynter at the R+ Ce M. P. Laboratory in Regina
saskatchewan at 1:45 p.m. on the 22nd day of May
1969.

And did you mark the vials themselves?

I don't belleve I d4id.

Or the tags?

Yes; I marked the one tag which was attached to

the two vials.

I see; and 41d you mark eilther of the envelopes?

I marked the outeide envelope with the Exhibit U 30
and I have my name at the bottom of the envelopee.
Were they open or sealed when you got them - the

envelopes?

2109
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115 Exam of Officer Klelv

Théy were bpén.’
Open?

Yes.

o > D »

And now 1 beg your pardon, but you first
received those from Paynter I belleve you said?
Yes, that 1s the inside envelope.

Jhe inside envelope first?

Yeg.

Right; and it was open, was 1t?

> o > O >

Yes, it was open; and I plated the time that I- 10
- received it from Paynter and my name on the
outgide of the envelope.
Were the viels in 1t on that occasion?
Yes.
Q Right; and then what happened once you got it
from Paynter initially; what did you do with it?
A It was again placed in another envelope and the
outside of the envelope was marked with the
- ooccurrence number and the Exhibit U; and saliva
sample; and 1t was turned over to Staff Sgt. 20
Paynter at the R. C. M. P. Laboratory at 9:00
a.m. on June the 3rd 1969.
Q I believe you first received it at 1:145 of May
the 22nd from Faynter at the lab., did you?
Yes I did.
And then returned it to him later?
Yes.
And was that the last you had to do with it?

Yes.

O > D > L >

And other than that series of marking and 30
packaging did you keep it under lock and key
during the time you had 1t?

210972
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A Yes I did.

Q And did you change it at all?

A Ko, 1 didn't.

MR. CALDWELL: I would tender that for

identification, My Lord.

THE COURT: Pe2k for identification.
(Envelope containing a
further envelope
sontaining two vials
made EXHIBIT p.2k 10
for identification.

MR. CALDVELLt

Q Now, I believe that you eventually at one time

obtained from the accused a sample of the hailr of
his head or scalp hair?

A Yes I did.

And 18 the person here from whom you obtained
the sample?

A Yes he 1is.

Q Which person 1s it please? 20

A Het's seated there in the prisgonerts dook.

Q And what is his name?

A David Milgaard.

Q. And vhen was 1t you recelved e scalp or head

halr sample from him?

A It was at 10:50 a.m. of April the 18th 1969.

Q I show you an item; 13 that the sample you

collected?

A Yes it 1s.

How do you ldentify it? 30

I placed the exhiblt V on the outside of the

envelope, the occurrence number; head hailr sample

210373
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David Mllgaard; and at 10:50 a. m. April the 18th

1969; and my initials appear on the outside of

the envelope.

And what 4id you do with that ltem?

It was turned over to Identificetion Officer Grant
for transportation to the laboratory at 5:30 p.m.

on April the 20th 1969.

Q And did you have anything further to do with that
then?
A o I didn't. 10
And while you had 1t di1d you keep 1t under look
and key?
A Yes I did.
And did you alter the contents in any way?
No, I didn't.
MR. CALDWELL: I tender that, My Lord, for
identification.
THE COURT: Fs25 Ldentification.
(Envelope containing head
hair from acoused David 20
Milgaard
made EXHIBIT P.25
for i1dentification.
¥R. CALDWELL:
Q I show you a oollestion of items in a plastiec
bag; did you have something to do with those?
A Yes. These are the contents of the purse which
I placed in the bagi and 1 placed this tag on
the plastic bag: contents of purse received
from Deteotive MeCorriston on February the 8th 30
1969 at 7130 pems; and my name on the tag.
Q And you assembled that collection out of the
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purse, did you?

Yes I did.

And what did you do with that collection once
you had assembled 1t?

I kept it Ain my possession and it wag turned
over at the preliminary hearing.

Tendered into court at that time?

Yes.

And did you alter the collection any while it
was in your possession? 10
Yes, I examined some of the paper items in the
colleation for fingerprints and 1 didn't find
any.

I see; and you by the way - you are qualified
and experienced in fingerprinting examinatton,
are you?

Yes.

And you say you found none?

That's right.

Alright; now, was there anything in that 20
collection that bore an identification of any
sort?

Yes, I believe there was.

oW, what was it, do you recall?

I don't recall; I would have to refer to my
notes.

Could you Just simply look in the items please?
Yes, I can ook in.

Tree Pank of Montreal checking account stubs
with the name "Gail Miller"” on two of them and 30
"G. Miller" on one. And there!'s a Bank of

ilontreal booklet with the name "Geil Miller" on
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the book, outside of the booklet. And thera'e a
cheque book with various names on it.

Q I take it none of them are that of Gail Miller?

That's right.
And now, are we to understand, Officer, that all
this was from the purse you recelved from
MeCorriston?
A Yes it was.
And you simply packaged it up and retalned it
after you had examined for fingerprints? 10
A Yes.
And tendered it at the preliminary inquiry,
414 you?

A Yes I dia.

And other than what you have told us did you
alter that collection at all?

A No.

And you have already mentioned leaving the one
other item that was in the purse whioch is still
in there? 20

A Yes.

Q And you reﬁalned them under lock and key, did

you?

A Yes I did.

MR. CALDWELL: I would tender that collection

for identification, My Lord.

THE COURT: P.26 for identifiocation.
(Plastlic bag oontaining
contents of purase
made EXHIBIT P26 30
for identification.

MR. CALDWELL1
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I show you two gloves; are these the ones which

you mentioned retrieving at or near the body
earlier in your evidence?

Yes; my initial "T KM appears on the inside band

of the glove with the date the 318t of the 18t month
1969,

THE COURT:

oo >

That's one glove, is 1t?

That's one glove in this package, My Lord.

Which was that - the right or the left? 10
This 18 the right hand glove. And a tag is

placed on the bag with the date January the 3ist
1969 9110 a.m. and my name "T. H. Kleiv"; one
right hand lady’s glove received from scens

alley 200 block Avenue "N" South.

MR. CALDWELLs

Q

> OL > o

o

And where were the gloves in relation to one
another, Officer?

Well, one was closer to the fence than the

other one was. 20
And how far apart would they be from one another?

I estimate three or four feet.

And from the body?

They were south of the body, possibly four or

five feet south of the body.

Did you add that paper towel that's in there?

Yes. At the time they were covered with snow,

there was snow on them and when they were taken
inside they became wet and the paper towel was
added in there to take up the dampness of the 30
glove.

Now, once you colleoted them -~ it was that

210377
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morning at the scene, was it?
Yes.
Did you retain them in your possession and tender
them at the preliminary inquiry?

A Yoes I did.
And did you alter them in any way other than
narking them in the meantime?

A No, I didn't.
MR. CALDWELL: I would tender the right hand
glove, My Lord, I would think as an exhibit. 10
THE COURT: Pe27.
(Bag containing right hand
glove made EXHIBIT P.27
MR. CALDWELL‘
Q Row 414 you handle the other one - the left hand

glove in an identiocal way to what you have told
the court?
A Tes I did.
Q Any Aaifference at all?
A No. 20
THE COURT:
Q Marked the same way - marked the actual glove

itaelf?
A Yes I 4id, My lord.
MR. CALDWELL: I would tender the other

glove, My Lord, as an exhibit also.
THE COURT: P.28.
(Bag containing left hand
glove made EXHIBIT P.28
MR. CALDWELL: 30
Q I believe you odbtained a pair of surgical

scisgors from another officer?
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A Yes I did.
1 show you these - are those the solssors?
Yes. My initial "T K" soratched in the sclesor
at this location. And I placed a tag on the
golgsors - one pair of soissors received from
Cst. Fleming on May the 1st 1969 at 12:10 p.m«}
and my neme on the tag.

Q And d1d you, other than marking them in doth
those ways, did you change them in any manner?
No, I didn't. 10

- Did you keep them under lock and key and tender

them at the preliminary inquiry?

A Yes I did.
And was this adhesive tape tag on the scissors
when you received them?

A Yes 1t was.
Were the marks that are on there now on there
when you received them?

o A Yes.
h MR. CALDWELL: I would tender those for 20

identifcation, My Lord.

THE COURT» Pe29 for identificatlon.

A (Conts) The name "Miss G. Miller" appears on the

adhesive tape.

MR. CALDWELL:

Q
A

Q

Was it there when you got it?

Yos.
(Pair of surgleal sclszsors
nade EXHIBIT P29
for i1dentification.

Now I believe, Officer, that a number of the 30

items you have dealt with that you have already
told the Court were turned over to one Staff 5Sgt.
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Edmondason to g0 to Regina on one ooccasion?

Yea.

Now, d1d you only turn over items to Edmondson
on one ooccasion?

Yes I did.

And what were the items you packaged up and gave
to him on that ocscasion then?

Tere was the boots - the two boots; the ledy's
purse; there was the knife handle; and there was
three envelopes of vaouum collections.

And aside from - you have already dealt with all
those items individually here?

Yes.

Aside from the wrappings and so on you have
1dentified smo far, what did you do after giving
them to him?

Well, they ware all placed in a box and then the
box again was wrapped with brown paper and
sealed and turned over to Sgt. Edmondson.

And wag it in that state - a sealed box wrapped
in brown paper when he received 1t then?

Yes.

I'4 like to show you a oardboard box amd e
wrappings Are those the ones in whioh you
placed all those items when you gave them to
Staff Sgt. Edmondson?

Yess I didn't mark the box but I marked the
outside wrapper. I addressed it to the R.C.M.P.
Crime Deatection laboratory, Regina,
Saskatchewan; and I have the occurrence number
on the outside wrapper with my initials; it was
originally sealed and it was turned over to 3gt.

10

20

30
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124 Exem of Officer Kleiv

Bdmondson of the Re C. M. P. at $:00 p.m« On
March the 19th 1969.

Ig thet all in your writing?

Yeos.

And that then is the wrapper that was around the
box, 1is it?

Yas, that's right.

And is that the box?

Yes, I belleve that's the box.

And when he received it 1t was as you said as 10
a sealed olosed item, was it?

Yes it was.

With thoee things in it?

Yes.

CALDWELL: My Lord, I would tender

both items if 1 may as one exhibit.

THE COURT: For identifilcation.

MR.

CALDWELL1 Very well, My Lord.

THE COURT: P«30 for identification.

MB.

{Cardboard box and wrapper 20

made EXHIBIT P-30
for identification.

CALDWELL1

Offiocer, I'd like to go now to P.2, which you
desoribed briefly earlier as I understand it an
enlargement of part of a oity map ineluding the
area of the City of Saskatoon Saskatchewan that
oontains the block which you photographed and

which you sketched I believe in P.3; and I

belleve you have added a number of items to 30
that - loocations of certain places at my request?

Yes.

210081
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Q And I take it that you have personally been at
the loocations of the places where you have
maxked such and such a business or address and
8o on?

A Yes I have.

Now, will you show the Jury please first of all
the blook whioh we have called as containing the

soene?
A Te blook whioch oontains the scene is this
block located to the right of the dlagram. 10
Q And that's the one ocontalning the inverted "I*

in the diegram, ia 1t?

Yea.

Doeﬁ that represent the lanes whieh you spoke
of and which are shown in both the photographs

and in P.3?
A Yes.
THE COURT}
— Q show me that please?
A There, My Lord - this. 20

MR. CALDWELL3

4] And I believe the map shows that as being between
Avenuesg "N" and "O%", 20th and 21st; and that you
have personsl knowledge that that's where it is?

A Yes.
Now, have you shown the location of St. Mary's
Church?

A Yegy St. Mary'!s Church 18 loocated at this point
{pointing out).

THE COURT: 30
Q Is that marked on there?
A Yes.
210482
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MR. CALDWELL!

Q And the reotory, have you shown 1ts approximate
looation?

A Yes, itts direotly north of the church.

Now, looking at the block of the scene - and
you've been there as I understand it - if you
protraocted westward the east-west lane oxr top of
the "T", where would it pass in relattion to the
church and rectory?

A It would be between the churoh and reoctory. 10

- THE COURT:

Q What would be?

A The east-west lane which runs between Avenue "NV
and "0" would project between the reotory and
St. Maryts Church.

MB. CAIDWELL:

Q That's simply hypothetical; it doesn't exist
that way?

- A No, that!s hypothetiocal, yes.

Q And are the church and rectory shown to scale 20
there?

A No, theytre not.

Alright; have you shown St. Mary's Sohool?

A Yes. St. Maryt's School 1s looated here and it
ig between Avenue "Q" and Avenue "P! and
between 20th Street and 19th Street.

Q And again 1s the rectangle indicating it to
soale?

A No, it isn't.

I believe you have shown two private houses 30
there labelled 330 and 334 across Avenue "Of
from St. Mary's School?

210983
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A Yesn.
As I understand it that would then be on the east

o

side of 0", would it*?

A Yes it would.

Q And are they to scale?

A No, they are not.

qQ And where did they lie in that blook, Officer?

A 334 1s the last house in the block, that 1s it's
the house located on the northeaet ocorner of the
intersection of 19th Street and Avenue "O". 10

B Q And where does 330 1ie from 3347

A 330 is immedliately north of 334.

Q That would be next door then I take 1t?

A Yes 1t would.

Q And I bellieve you have shown looking up the
diagram or north an ftem "Hillorest Texaco"?

A Yes; it's located on the northeast corner of

the intersection of Avenue "P" and 22nd Street.

[+] And again is the rectangle to scale or is that

simply where 1t is loocated? 20
A It's not to soale, not and that's the approximate
location.
Q Right; now I believe you have shown "Bslmount

Texaco'" and the tag has fallen off your dlagrenm

and perhaps we oan get you to repalr that, but

vhere does it fall in fact?
A It's at Avenue "W" and 22nd Street and it's

located on the south - it's on the southwest

gorner of the intersestion of Avenue "W" and

22nd Street. 30
THE COURT: Avenue "W" 18 not shown as

such on the photograph.

210984
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NO -
I the street between . . 7
« « Avenue "V" and Avenue "X". Avenue "W" is

the mvenue between Avenue "V" and Avenue "X".

CALDWELL¢

officer, the small tag has just become looses

could you possibly repair that in the morning

and stick it back in the proper place?

Yes, I oould.

And I belleve you have shown the location of the 10
Trav-a~leer Motel also?

Yes.

Where 18 1t7

Ittg located to the far left side of the diagram
and it!'s at Clrole Drive and 22nd Street.

And I belleve you've shown an address 130 Avenue

vo" South?

Yes I have.

Would you point it out please?

130 Avenue "O" South is lccated here {indicating) 20
~ it's between 218t Street and 22nd Street on
Avenue "O".

And you have labelled it "130" with a rectangle,
have you?

Yes.

there is 1t from the corner of that blook?

1t's seocond house from the ocorner.

And does the reoctangle indicate there's a house

on the cornmer?

Yes. 30
And I tekte it again that those items are not to
geale but simply show roughly where it's looated?

210985
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That's right.

And I believe you've also ghown an address

104 "N" South?

Yes, 1t's to the right of 130 "0" South.

Would you just point it out please?

Yes; 1t's loocated here (indioating).

And where is it located on that blook, do you
know?

I belleve it's the second house from the corner
of 22nd Street and Avenue "N" and it's on the
east side of the avenue.

I see; and I bellieve you have also shown an
address 129 Avenue "T" South?

Yes; 1t's located at this location between 22nd
Street and 2ist Street and Avenue "U" ig the
west boundary end Avenue "T" is the east
boundary. This houge is the third house from

the corner located on the west side of Avenue "Tv,

And you have shown that by the two other
rectangles below 1t, have you?

Yes.

And have you indicated the lay-out of alleys on
that blook?

Yes. It shows the north-south alley and then
there's an east-west alley, which 1s indloated
by the "T%.

And you know that of your personal knowledge,
do you?

Yes; yes.

Now, are those the only individual addresses or
businesses or what-have~you that you have shown

on the sketch?

10

20

30
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A {eB.
And you've been around all those places, have
you?

A Yegs I have.
That is all the ones you have indiocated as
individual locatlons?

A Yes.
Now, 414 you make a measurement of mileage or

distanoce from the thing you have shown as the

Trav~a-leer Motel down 22nd Street to a point 10
- on 22nd?
A Yes. I made a measurement from Avenue "O" and

22nd Street, that ie the intersection of
Avenue "O" and 22nd Street, to Cirole Drive
and 22nd Street; and this showed a distance of
1.3 miles; and to the Trav-a-leer Motel office
it showed a distance of 1.5 miles, which is

one and a half miles.

- Q And that's simply by the most direot route
down 22nd, 1s it? 20
A Yesg.

And are you in a position to if asked or if
necessary to tell the Court from your other
large sketoch P.2 the dimenslons of the oity
blook inoluding the scene and any block the same

pizge along there?

A Yes; I have the measurement right on the

diagram.
Q Is that diagram to soale?

Yes it is. 30
THE COURT: Did you say from your other

big sketoh?
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MR. CALDWELL:? Yes, My Lord = P.2.

THE COURT: Pele

MR. CALDWELL:1 P+1, I beg your pardon.

THE COURT: P.1 is what you're referring
to nowe.

MR. CALDWELL:s Yes, My Lord, I'm sorry I
gave you the wrong number.

THE COURT: I just wanted to make sure
1t was on the record properly -

Q This is P.1 here? 10

. A Yes, My Lord.

qQ And that's the second last photo shown in P.b4?

A Yes.

THE COURTs The set of plotures; thank
yous

MR. CALDWELL:

i
H > H > PO

>

A

And P.1 18 to soale?

Yes it 1is.

And what 1s the soale?

One inch equals forty-eight feet. 20
So that if necessary you can ocelculate for the

Court the sige of the block or what~have-you?

Yes: 1t!'s slready ocalculated on the dlagram.

Where 18 the item as you have told the Court =~

the city map type sketch P.2 18 not to soale

at least to your personal knowledge?

No, it is not.

Not#r, the place where you attended to make the
photographs and saw the body was of course 1ln
Saskatoon in the province of Saskatchewan? 30

Yes 1t was.

MR. CALDWELL1t If Your Lordship pleases,
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I am very near the end of my examination-in-chief
and if glven the opportunity I would appreciate a
chance to Jjust look through this agaln before I

close.

THE COURT: Very well.

MB. CALDWELL: There 18 quite a bit of
material there, My Lord.

THE COURT: We'll adjourn until tomorrow

morning at ten o'clock.
4155 P.M. JANUARY 19TH, 1970 - COURT ADJOURNED. 10
- 10100 A.M. JANUARY 20TH, 1970 - COURT RESUMED.
JURY POLLED = ALL PRESENT.

THE COURT» Yes, Mr. Caldwell.

MB. CALDWELL: Just one or two things if
Your Lordship pleases =

Q Officer, yesterday you showed the jury the place
where you found the body and that 1s recorded on
P.1 I believe?

- A Yes sir.
- Q And could you tell the Court how far north of 20

the east-west alley or the top of the "T"?

THE COURT: Excuse me a minute; have
the members of the Jjury the coples that they hed
yesterday?
(COURT CLERK DISTRIBUTED COPIES OF P.1 TO THE
JURORS. )

THE COURT: And you're dealing with P.1,
thatts the eecond last photograph.

MR. CALDVWELL: The sketch of the one blook,

My Lord. 30
THE COURT: Yes, the one to soale.
MR. CALDWELL: That's right -

210389 .
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Q On P.1, Offlcer, how far north of the "T" of the
alley was it that you located the body?

A It was epproximately fifty feet north.
And I think you said that was indicated by the
A, B and C on your sketoh?
Yes sir.
What was the D and E?
It was the location of where the two gloves
were found.

] I seet and you put that on there of your own 10
lnowledge, did you?

A Yes.
Would you point it out please where that is to

the jury?
THE COURT: Where what 1ie?
MR. CALDWELL: D and E, My Lord.

A D and E (indicating).

Q Now, what is the measurement - the size of that
block Avenue "N" and "O" between 20th and 21s8t?

A N" and "O" the distance from 20th Street to 20
218t Street is 534 feet. And the distance from
Avenue "N" to Avenue "O" along 20th Street and
along 218t Street is 386 feet.

Q And that's indioated right on your sketoh?

A Yes sirs

MR. CALDWELL: If Your Lordship pleases I
would like leave in due ocourse to recall the
offlcer to identify ocertain other items,

Subjeot to that, that's my examination-in-chief.

THE COURT1t Mr. Tallis, are you prepared 30

to proceed with cross-examination on the evidence

to this time?
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MR. TALLISs Yes, reserving the right

to of course cross~examine further on matters
that my learned friend raises, but I am

prepared to go ahead now.

THE COURT: And then your oross-~

examination later on would be confined to the

new matters which he raises.

MR. TALLIS: Yes, sublect to cheoking
something which I might want to ask apecial
leave but I would go on to this point. 10

- THE COURT: Alright.

MR. TALLIS; oross~exarining:

Q Mr. Kleiv, you told my learned friend Mr.
Caldwell yesterday that Detective Sgt. Reld
and Deteotive Parker were already at the scene
when you arrived?

A Yes sir.
And'aa I understand it you went in company

- with Lieut. Penkala and Cst. Winter?

Yes sir. 20
And Iieut. Penkala was your superior officer in
the Identification Section?

A Yes sir.
And Cst. VWinter at that time was attached to the
Identification Seotion?

A Yes sir.

Q But he would be Junior in service to you?

A Yesn.

Q And when you arrived at the scene I take it
that these two officers Reid and Parker were 30
somewhere near the body?

A Yose
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Q And I take it that the usual practice in a
matter of this kind is to leave the soene am
undisturbed as poseible until the Identification
officers arrive?

A Yesn sir.

And this is certainly the reocommendation that
the Identification men have?

A Yeos,

And now what time d1d you reseive the call to

go there? 10
- A It was approximately 9:00 a. m., sir.
Q And now, when you approached this particular

scene you would have had some advance
information as to where the body had been
located?

A Yes.
And which way did you go into that "Th

interseotion?
- A Yes - entering the east-west alley, we
proceeded west in the alley towards the "¢ 20
intersection.
Q And then you stopped the car at that point or

did you turn and go north up the alley?

A No, we stopped at that point right at the nTn
intersection.
Q 8o that Af I may refer to this sketoh P.1 I

take it that you stopped right at the base of

the "T" interseotion here?

Yes, that's right.

S8topped the patrol oar? 30
Yes sir.

And having done that I take it that you

O B> O
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proceeded to go on foot to the soene where the
body was located?

Yes sir.

And I take it that Lieut. Fenkala was with you?
Yes.

And as you approached thls particular aresa
could you see the body from the point where you
stopped the car?

Yes.

And having noted 4t there 1 take it that you 10
would be careful to make observations as you
approached the body?

Yes.

And the purpose of this is of course to see
vhether or not there was anything of
significance visible to the human eye?

Yes.

And I presume that as you approached the body
you looked for what I think I might properly
call boot or foot marks? 20
Yes.

And 1 take it that you were not able to

observe any boot marks or foot marke that you
could 1link up with the scene which I will
characterize by referring to points A, By C, D
and E?

Thatte right, sir.

And this of course was one of the things that
you would be looking for?

Yes. 30
So that there 18 no misunderstanding there were

no marks from snowboots or oxfords or anything

210993

1045



1046

Appendixp [rial Transcript

L > O =

>

137 X-exam of Offlcer Klelv

like that that you ocould 1link up with the scene

of thlis orime?

That's right, sir.

And as I understand it from loocking at the
photographs - and perhaps I could have the set

P«.3 - I gather from looking at the photographs

and I am referring now to this Exhibit P.3 and
directing your attention to photos #1 and
partloularly #2, it's falr to say that there

was quite a depth of snow when you got off the 10
travelled portion of the lane?

That's right, sir.

And approximately what was the depth of snow

there to your recollection?

This I never measured the depth but it would

be approximately two and half feet - two to

two and a half feet.

And as I understand it you were able to observe
some 0ld marks where snow had fallen in . . ?

¢ o yes. 20
+ +» to the holes made by boots or snowboots?

Yes.,

But epart from that there was nothing that you
could link with the scene that were fresh?

That?s right, sir.

And then Just 50 that there is no misunderstanding
I take it that once again referring to photo
nunber = or sketch F.1, your search - your initial
search or oheok for boot marks or foot marks would
start right at this base here not far from point 30
P as is marked on this sketoh?

Yes that's right, sir.
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And then you proceeded in a northerly direction
to the soene where the body is looated?

Yes sir.

Fow, was Lieut. Penkala with you while you were
walking?

Yes, we were more or less together, sir.

Yes; in other words you were to use the term
that's commonly used paired?

Yes.

And I suppose the theory is that what one 10
doesn't see the other may?

Thatts right, sir.

And this 1s a common polioce practice to pair
Investigation officers particularly in Ident.
work end also detective work?

Yes sir.

Now, I gather that the snow was such in that
alley going north towards the body where you
were walking, that boot marks would show up

in %7 20
Yes, it would in places.

Yes; and as a matter of fact you did find fresh
boot marks there which clearly were not linked
with the scene?

Yes.

In the sense first of all you noticed some small
children's prints?

Yes.

And as I understand it they were of a size that
you would say would be in the seven or eight age 30
group?

Yese

2
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And they were fresh?
Yes, they appeared fresh.

2] Yes; and then similarly you noticed boot marks
whioh had obviously been made by police officers
who were there before you?

A Yeos.

Q And you were able to identify those marks in the
snow because you know the boot marke from previous
experience?

A Yes. 10
In other words, there were disgtinctive features
to the police boot marks that showed up?

I wouldn't say they were distinctive, sir, but « .
+ « well, how were you able to know that they
had been made by police officers?

A ¥Well, I had seen them walking in this area.

Ch I see; and then having looked where they were
walking you saw the prints?

A Yes.

But the nature of the mark was such that it was 20
oonsistent with a police boot?

A Yes.

Now, I take 1t that your examination of the area
did not reveal the presence of any blood or
anything appearing like blood exoept in the
vioinity of points A, B, C; Dand E = in that
general area where the body wes found?

A Thatts right, sir.

And that of course can be linked up with P.3

photo #2; in other words the spots of blood 30
that you desoribed are only in the immediate
vicinity of the body?
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Yen, thatts right.
Was there any blood spots that you ocould see in
the vicinity of where the glove waes found?

A No.
No: 80 that the area where blood spots were
loocated 18 confined to pretty close to the body?
Yes sir.

Q And by the way, were any colored photographs
taken at the scene?

A No. 10

- Q None wers taken?

A Roe

Q So that there arentt any ocolored photographs
avallable that would show up the red specks in
the snow?

A No, there isn't.

Q And how far 41d blood spots radiate out from the
body? 1 Just can't -~ maybe you cen assist us by

- looking at photo #2; there are a few specks

around there but I can't tell whether or not 20
they are blood?

A Well, I can't tell from the photograph either
and I didn't make note of how far out they
radiated from the body but they were around the
body, yese

Q I see; in other words you can't tell from looking
at photo #2 whether or not these specks - perhaps
you would Just step down -~
If I may ask the witness to do that, My Lord?

THE COURT!: Yes. 30

MR. TALLIS:

Q (Cont.) Looking at photo #2 of Exhibit P.3 there

210997
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appear to be some specks here in the foregroundj
can you tell ug from your recollection whether or
not they were blood specks or just some other
type of specks?

A I couldn't tell you about these but the ones that
are closer in to the body were red in color.

Q I see; but the spesks sghown further in the

foreground you have no recollection of that?

A No, I can't say what they are.

THE COURT!: 10
Q Are you pointing directly in front of the body?

A Yes.

MR. TALLIS: The witness was directing

the attention here to these specks here; he made

reference to those close to the body.

THE COURT:t
Q what about those two dark spots over to the
right?
A That is where the glove was found. There is a
glove that was found there. 20
Q But there are three black spots there. One not

80 prominent at the top and then there are two
immediately below it that eppear to be . .

MR. TALLIS: » « I don't know whether we
are looking at the same thing, My Lord.

THE COURT: These ones down here.

MR. TALLISs Ch yes, the witnesa has
ldentifled that as belng the glove and I asked
him whether there was any blood there and he

said there wasntt. 30
THE COURT:
] There was no blood there?
210998
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A No, there was no blood there. There was a glove
that was found there, My lord.
THE COURT: Thank you.

MR. TALLIS, continuing:

Q

So that I gather it's falr to say that -~ as a
result of your investigation at the scene it's

falr to say that there was nothing to indlocate

that an assault on this girl had commenced at

some other point and then progressed up the

alley? 10
No, there was nothing to indicate this.

No; and naturally I take it that this is one of

the first things that your mind would be

direoted to.

This 18 one of the things, yes.

Yesy and how many years of service do you have

in identificatlion work?

Four years, sir.

Four years; and how meny years do you have
altogsther on the Force? 20
It will be fourteen years in August.

Fourteen; so that prior to being in Identification
you had general police duties which would include
investigationa?

Yea sir.

And these observations that you made would be
before you actually took photographs, would they?
Yes.

In other words, you looked with the naked eye and
then you photographed the scene? ' 30
pCY:

As bast you can to portray it?
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A Yes.
Now, another thing I take it that you looked for
in that vicinity would be tire marks of any
significance?
Yes.
And once agaln I take it it is falr to say that
this is one of the firast things you would look
for on approaching a scene of this nature?

A Yes-.
And by "tire marks" I also include marks 10

- indicating that a vehicle had been stuck or

spinning its wheels or something like that?
Yes.
And as I understand it you did not observe any
tire marks of any significance in this area?

A Yes 8ir.

THE COURT:

Q Just a minute please ~ none at all?

- A Thatta right, My Lord.
" THE COURT!: Well, then you had better 20

clear something up for me and I lmagine for the
Jury too.

MR. TALLIS! I was going to come to that,
My Lord, becaugse I'm not trying to duck.

THE COURT: Very well.
MR. TALLISt
Q How, I take it that it 18 falr to say that the

lane - the porth-south lane where points A, B,
¢y, D and E were marked on by you in Fel ¢ + ?

A Yeg. 30
+ v+ Wag a lane that was fit for travel?

A Yes.
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And 1t was obvious that vehiole traffic had
noved along there at least on previous days?
Yes.

But you were not able to see any fresh tire
marks?

None distinguishable, no.

And as I understand it on this partioular
morning there had been a very heavy frost cover?
Yeas.

And acocordingly this would tend to make tire 10
marks more distinguishable, wouldn't it, if they
were fresh?

Possibly they would, yes.

Well « generally that's the case, lsn't it?

Yes.

Yes; and as I understand it this lane - and
perhaps we can look at photo #4 of P.3 in
evidence here - maybe you could just step down =-
If I may ask the witness to, My lord -

I am referring to photo #4 of Exhibit P.3 and the 20
seme photo appears in P.4. If we look at photo
#+ of this exhlbit whet direction first of all
are we looking there, I think you told us
yesterday?

Wetre looking in a southeasterly direotion
towards the body.

Yes; and Af we were driving straight along the
alley going away from the camera we would be
golng pretty well stralght south?

Thatte right, sir. 30
And as I understand it that photograph there
shows that the lane 1s in fact open for vehicle
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traffio?

A Yeo sir.

And as I understand it from looking at the
foreground boot marks and so forth do show up
pretty well in there?

A Yes, in the centre portion.

Q And if you look there, there 1s nothing to
indicate any fresh tire marks?

A That's right.

You can go back. Now once again I take 1t that 10
the east-west lane . .

THE COURT: ¢« +» excuse me a minute, are
you through with the tire marks?

MR. TALLISt Yes.

THE COURT: I'd 1ike the witness to
explain what that shadow is in ploture #
leading up to the car situated in the alley.

THE WITNESS: I'm sorry, My Lord, that is
a mistake on my part with the photo processer.

THE COURT: 20
[~] That deplots nothing at the scene?
A That's rights I'm sorry about that.
MR. TALLIS:
Q Now, if I may turn to the east-west alley?
Yes.

You have told us that you drove from the entrance

- we'll assume you entered at Avenue "N"?
A Yes.

In a westerly direotion to where you stopped

around point P as is shown in this sketech P.17 30
A Yes.

And I take it that that alley was open for

211001
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traffio?

A Yes sir.

[+] Similar to the north-south alley?

A Yes sire.

q And T take it that since you knew when you were
going there the location of this body you would
look pretty carefully as you entered the alley,
you were makdhg observations?

THE COURT: Entered which alley?

MR. TALLIS: The east-west alley. 10

- A Entering the east-west alley?

Q Yes.

A Not so muoch in the east-west alley.

q No but I mean you were looking out the window?

A Yes.

] And naturally one of the things you would be
looking for would be tire marks of any
slgnificance?

- A Mo, I wasn't watching that oclosely travelling
west on that alley. 20

Q I see; well now, when you got out after
stopping the car you certainly would look both
north and east and west?

A I looked north and I checked the area from the
"T" interseotion northwards but I Aidn't check
the alley going weat.

Q Fo but when you stopped around this point P
here on Exhibit P.1 you got out of your vehiole?

A Yes.

Q And you looked you say to the north? 30

A Yes.

Q But this is before you walked north?

211002
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A Yes, thatts right.

Q You were standing around?

A Yes.

Q Then, 18 it not also fair to say that you looked
both to the east and to the west?

A Yes, from this point I probably looked that way.

THE COURT:

Q From what point?

A From the point of the "IV interseetion of the
alley here, My Lord.

) Q@  It's easler for me to follow and I think
probably the jury if you refer to this pioture
#6 where you've got your police car down -~ that
police cer is at the junction of the east-weat
and north-gouth alley, isn't it?
Yes, Ny Lord.
And it's that one that Mr. Tallis is referring
to?
- A Yes, My Lord.
B MR. TALLIS:

Q Well now, I take it you don't have any
photographs of the east-west alley?

A Thatts right, sir.
But I take it that you have no recollection of
seeing any fresh tire marks as you entered the
alley?

A No, I don't.

No; and naturally this is one of the things
that you would be looking for almoat by
intuition, isn't 1t?

Yes.

And certainly after you got out of the car sven
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though you didn't drive to the west right at
that time you would be able to look to the west
as well ag to the north, wouldn't you?

A Yesg.

q And you didn't notice any tire marks or anything

like that of significance at that time?

A kot that I observed, no.

Q Yoy and as I understand it if we may come back
for a moment here to photograph #2 of Exhibit
P«3, the lady's foot 18 just about on the edge
of the travelled portion of the alley, isn't
1t? 1dhat 1s if you were going north along the
alley your right wheels of the ocar would be
pretty close to that foot?

A Yes, it would.

THE COURT: Which plcture are you
referring to?

MR. TALLISt Photo #2, My Lord.

THE COURT: It shows better really in
#1, doesntt 1t?

MR. TALLIS:

Q Well, #1 shows it as well?

A Yes.

Q But #2 is really a closer up photo?

A Yes, that's right.

Q row, later on after you had walked up in the

vioinity of the body I take it that you walked
north of 1t?

Yes I 4id.

And 4id Lieut. Penkala walk north with you?

O > O >

In any event I take it that there were no blood

I'm not sure whether he walked with me or not, no.

10
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spote to the north?

A That's right, sir.
Q That is to the north of the body?
A Yes sir.
Q And then I take it that you also examined the
fence area that is deplcted in photo ~ I
suppoge ;2 and perhaps & better shot of it
would be photo #3 of Exhibit P.37
A Yes slrs
Q And 18 1t fair to say that you di1d not find any 10
_ blood spots in the vicinlty of the fence?
A That's right, sir.
And you specifioally of course were looking for
things of that nature when you were examining
the fence area?
A Yes gir.
Q And did you examine the branches and what~not
as well?
- A tot too olosely, Just looked at them, didn't
obgerve any blood spots. ' 20
Q But you were looking at them to see Af there was
anything of signifioance?
A Yes.
And I talte it then from your examination of the
gcena there was nothing to indicate that the
deceased had been dragged to this location?
A No, I ocouldn't find anything to indicate this.
qQ And naturally if I may put it to you this way
and I think I put it fairly - this is one of
the things you would be looking for? 30
A Yes.
TBE COURT:
211005
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And if she had been dragged there is no doubt
in your mind I take 1t that you would have been
able to see some trace of 1t7

Yes, My Lord.

MR. TALLIS:

Q

So that I gather, Mr. Kleiv « I think you know me
well enough to ask me to restate something if you
don't understand it - I gather that it is fair to
say that when you arrived at the scene thls was

not a case where a large crowd had gathered? 10
Thatts right.

And apart from the police offlcers that were

there was there anyone else around when you
arrived?

No,s there wasntt.

1 see; and from an ldentification standpoint

would 1t be falr to say that you were dealing

with a relatively undisturbed scene, that is
undisturbed by people coming along after?

Yes. 20
low, sometime along the way did you have

occasion to meassure the helght or observe the
height of thig young lady being measured?

I didn't measure the height of this body.

I seey Aid you observe it being measured later

at the hospital?

I don't think 1t was measured at the hoapitals

it was possibly measured at the soene.

In any event, 18 it fair to say that you

estimate her helght to be approximately five foot 30
elx inches?

Approximately, yes.
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Q And from your observations of the body did she
appear to be - and 1 don't use this in a

disparaging mapner - a robust girl - robust

young woman?
A Yes.
THE COURT:
Q I take 1t you were not present when and if she

was welghed?

A I don't belleve she was welghed, My Lord.
MR. TALLIS: 10
Q Now, Mr. Kleiv, as I understand it referring to

sketch #P.1 you placed a number of dots on this
sketchs there is a dot on the lot 227, two dots
on lot 226 and some dote in the alley - the
east-west alley. As I understand it these dots
were simply marked there by you on
instructions from some other person?

A Yes sir.

And you d4idntt personally find anything in any

of those loocations? 20
A No I didn't, sir.
THE COURT: Are those those very small . .
MR. TALLIS: « « those very small dots

and I understand that they may be covered by
another witness, My Lord.
THE COURT! There are three of them

around 227 - one in the lot area . .

MR. TALLIS: « » and two below it.

THE COURT:

Q In the lane? 30

A Yes; and there's one at the rear Af I may see the
plen.
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MR. TALLIS:

Q Yes certainly.

A There's one at the rear of 1414 20th Strest West.

THE COURT:

Q Where is that?

A Right there (indicating).

Q Uh yes; that's right down near those trees
you're indicating?

A By the trees, yes. There are two dots in the
rear yard of 226 Avenue "U'" and one dot in the 10

. rear ya?d of 227 Avenue "N" and two dots in the

alley by the south fenoce line of 227.

MR. TALLIS:

Q Fine; now in addition to that and perhaps you
could tell me = there are some larger circles
Just south of points A, B, C, D and E - what
are they put on there to denote?

A Yes; those are poles.

) q And what type of poles?

A They're eithsr power poles or telephone poles. 20

Q I see; and the same in the alley running east
and west there appear to be three circles on the
south side of the alley?

A Yes sir.
And they are all poles, are they?
Yes; all the cirles that are shown on there
indlicate poles.

Q Fine; now if I mey turn to another matter. I

take 1t that 1t i1s common ground between us that
apart from the rolling over of the body by Dr. 30
Fogel you are satisfled that there was no change
in the position of the clothes on the body when

211008
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you saw 1t?

That!s right.

And your purpose in taking the photograph which
is in evidence here as part of P.3 - photo #7 =
is to deplct the sorry ploture . . 7

+ . yeg.

« « that 18 shown to one who saw it just as the
body was turned over?

Yes; 1t's taken to show the clothing on the body.

As an Identiflcation officer, you of course meke 10

" sure that nobody moved the clothes or anything

other than rolling over the body?

Thatt's right.

And ag I understand it the reason for this was
quite obvious, that 1s you wanted to preserve a
ploture of the scene as precisely as you could

to show the position of the clothes?

Yen Bir,s

liew, d1d you notioce what I think we can perhaps

all call somewhat the unique situation with 20
reference to her coat and dress before the body

vas rolled over or was it only after it was

rolled over?

It vas after 1t was rolled over that I noticed.

I see; and as I understand it then 1t was then

that you noticed that her arms were through the
coat sleeves?

Yes sir.

Put that her dress was off the sleeves ~ I'm

gorry, that her dress was off her ams? 30
Yes.

Her dress sleeves were off?
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Yes.

And 1t was rolled down as is shown in photo #7.
And 1 take it that as soon as you saw the body
there in thie posiltion you immediately noted

and realized that somewhere along the way this
girits coat had to be taken off in order for the
dress to come down?

Yes.

That 1s of course assuming that she was properly
dressed and we'll assume that. And of course 10
you would realize that after the dress was teken
dowm and so forth that the coat must have been
placed back on agein?

Yes.

And I take it that once you noticed this somewhat
unique situation you had taken an even more
careful look at the area?

I didntt personally, no.

I see; you dldn't personally?

No. 20
But thls was something that immediately
attreocted your attention?

Yes.

And as I understand it then your senior officer
was left there, was he, at the scene?

Yes he was.

And you went with the body when it was being
removed ?

Yes.

And I take At that when you dlscovered this 30
gomevihiat unigque situation as far as the clothes

are concerned you came to the conclugion at that
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point at least that some little time must have
been involved in this inoident?

Yes, I would say that it would take some time.
Yes; and that was a matter that immediately came
to your mind when you saw the situation as you
portrayed it in photo #77

Yes; 1t was one of the things that came to ny
mind.

Yeos; and 1n any event one of the things that you
directed your mind to in looking at the scene 10
vas to see whether or not there was anything to
determine the mequence of events here?

Yes, this was . .

« + and you weren't able to find anything or
1ink anything up there which would assist in
ascertalning the sequence of events?

lio.

Yow, a8 I understand 1t at that particular time
at the scene you did not examine the coat or
clothes fqr puncture wounds or puncture marks? 20
ot at the scene I dldn't, no.

lo; and did you make these observations later

on at the hospital?

Yes.

And now, at the hospital of course you have told
us that you took her dress into your possession?
Yes.

And as T understand 1t, it was at this time that

you had an opportunity to look at the dress and

‘exanine 1t for puncture marks? 30

Yes.

or cuts?
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Yes.

And one of the significant things that you
immediately noted when you made that comparison
was that there were no punoture marks of any
kind in the dress?

Thatts right.

And indeed the dresa that's here will show that?
That's right.

And I take it that from looking at the wounds on
the body it was obvious then to you that the 10
punotures that had bsen made in her body below
the breastal area were obviously inflicted after
the dress waa taken down?

Yes.

And then when you got examining things further
at the hospital you looked at the coat and found
puncture marks in 1t?

Yes.

And as I understand it those puncture marks
matohed up pretty well with the location of the 20
wounds on the back of the girl?

Yes.

And onoe again the very unique feature here was
that there were no such wounds =~ no such punoture
maxks that you could tie in with the dress?
That's right.

The only thing that you found wrong with the
dress was that one little seam up by the collar
and the gipper?

That's right. 30
And as I understend it when you found the - when

you took possession of the dress it appeared that
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the zippsr had been sprung at the back?

Yes.

With the shoe remaining right up near the collar?
Yes.

Now, when you were at the scene and before the
body was moved did you conduct an examination for
/;heb might ocall allen or foreign hair?

I 4idn't personally, no.

You didn't personally; well did anyone else do
that in your presence? 10
Not in my presence, no.

I gee; so that your search for alien hair and
shat-not was oonfined as I understand it to a
vaocuun oolleotion that you made from the olothes,
is that right?

Yes, we made a vacuum coliection from the coat.
From the ooat; and that was the only thing that
you made the collestion from?

As far as vacuum collections were concerned, yes.
As I understand it you used a vacuum cleaner amd 20
vacuumed samples from various portions of the
coat?

Yes«

And then put them in these separate envelopes,

1s that right?

That's right, sir.

Yes; and those are the ones that you referred to
yesterday when my learned friend Mr. Caldwell
was examining you?

Yes. : 30
Now, was that done with the assiastance of another
officer, that is was Lieut. Penkala there?
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A Yes he was.
And were these the only olothes that you
examined that you can recall with hair samples -
the coat?

A Well, all the clothes wers actually . .
« » all the clothes were aotually examined?
Just briefly and then they were subtmitted to the
laboratory for this purpose.

Q I see; now, when you were examining the body
both at the scene and at the hospital did you 10

- look to see whether or not there were any blte

or soratch marks on the body as distinoct from
the wounds that you desoribed?

A I didn't see any bite marks, no.
And naturally this is something yon would be
looking to see if there were any in a case of
this nature?

A Yes.

- Q And ag I understand it the wounds that you

referred to are about ocne-half inoh? 20

A Approximately, yes.

Q Approximately; you d4idn't measure them as such,
I take 1t?
No I didn't.
And as I understand it from looking at the
wounds in the photograph some of them appear
to be similar 4in shape?
Yes.
And others appear to have some differences,
is that correct? 30

A Yes, some of them look different.

Iooking at photograph #Al4 did you notice any
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differences in the nature of the wound on the

breastal area or chest area?

THE COURT: You mean immediately below
the breast?

MR. TALLIS: Yes.

A ‘There are two that appear similar; there 1is

1068

another one at the top there that is probably
a little more jJjagged than the others.

I see; well perhaps if you oan just step down
here then - I don't partioularly want to
burden people with photos of this nature -

but as I understand 1t you did notice some
difference in the wounds and you are referring
now to photo #157

Yes, the only one that's a little different of
these three here is this one here (indilcating).
You're pointing to the third one from the
bottom?

Yes.

And you noticed that that was more jJagged, did
you, when you were at the hospital?

Yes, it looks different.

I think that's all right at this point, you can
go backe.

And having regard to the respective edges of

each wound and partioularly those that you say

are quite aimilar, you mentioned thsre were two -

I suggest to you that those wounds from your
observation are consistent with having been
inflicted by a double edge knife?

I don't feel that I am qualified to state this;
it's possible that this could be; I don't know

10
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for sure.

Q I seet but from your observations you realize
certainly that it could poseibly be by a
double edge knife?

A I say it oould be possible but I'm not
qualified to answer a gquestion of that nature.

Q Now, yesterday you referred of ocourse to the
dress, which 18 really a nurss's uniform P.10
in these proceedings; and you mentioned that
the stain on the breastal area was faded 10

- somewhat. Then you prooceeded to tell us about
the coat which 1s in evidence here bsfore the
Court and was marked P.5; and you mentioned
that you noted that a button was off that ocoat?

A Yes,

Q And‘you referred us to the middle button that
was miesing. Now as I understand it from what
you told my learned friend that button was

- nevir found at the soene?

A That's right. 20
And'as I understand it a very oareful search
was made for 1t?

A Yes.

8o that.thers is no misunderstanding I think
that the search even included extensive melting
operations that were carried on for some little
time in that area?

Yes.

And I believe you were at the scene of the

melting operations from time to time, weren't 30
yog?
A I was there on one occasion, yes.
211016
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Q And how far did the melting radiate out from
the point A, B and C where the body was
located?
A It took in the entire travelled portion of
the alley?
It 4147
Yas. ,
Going Both north and south?
North and south, yes.
For how far? 10

> o > O > O

I don't recall exaotly how far it had gone;
at the time I was there it was working its
way south from the north along the rear of
221 Avenue "N" South.

Q I Bee; and as 1 understand it from your
evidence yesterday you took posseasion of
quite a nunber of items, some of whioh are
not all in as yet as exhibits, but you

- shescked out carefully for fingerprints here in
your labe. in Saskatoon? 20

A Yes; I oheocksd thes contents of the purse for
fingerprints.

Q But did you make a check for fingerprints of
the acoused on other items?

A No, I didnt't.

THE COURT:

Q Does that inolude the handle of the knife?

A The handle of the knife, that was ocheoked for
prints too, My Lord, and I didn't find any.

MR. TALLIS: 30

Q Now, coming back for a moment to that morning,

I gather that it's common ground that it was
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around forty~-twe below - I think that was your
recollection?

Yes, it was around forty below.

Around forty below zeroj; in other words it was
cold enough that if you weren't clad well yom
would feel the frostbite pretty quickly?

Yes sir.

And I take it that when you took your hands out
of your glovee to deal with some of your
equipment you felt the cold in just the matter 10
of a minute or two?

Yes.,

And 414 your ears start to become frostbitten
in a short period of time out there?

Yes they d14, sir.

Did you have anything over them or what was the
situation?

Yos; I 41dn*t to begin with but then I had to.
You had go get something on?

Yese. 20
In order to continue?

Yos.

In other words, if a person were in that area
that morning for very long he would soon feel
the effects of the weather unless he was well
dressed?

Yese.

And you know that of ocourse from your own
personal sxperience there?

Yes. 30
Now, during the course of your evidence you told

my learned friend about obtaining a sample of
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head halr from David?

Yes I did.

And I think that 1t's falr to say that your
purpose in obtaining this sample of head hair
which is now in evidence here as P.25 - your
purpose in obtaining that sample of hair was

to have 1t avallable for comparlison purposes
with other samples?

It was to have it available for ocomparison,

yes. 10
Yes; with semples that may be found on clothes
and things like that?

p Y-

Row, I think that you told my learned friend
that you obtained this mample P.25 for
ldentification on April the 18th 1969 at around
10350 aeme?

That!s right, =ir.

And I believe that this was done at the City
Police Station here? 20
Yog it was.

Now, at that time I think it's also fair to may
that David was not under arrest?

No, he wasn't.

In other words he wasn't in oustody on this
charge?

Thatts right.

And he was down as I understand it - he had been
invited down to the Police Station and you asked
him if he wished to give you a sample of hair? 30
Yos.

Now, as I understand 1t he co-operated fully with
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you when you explained that you wanted a sample
of halr from his head?

A Yes he did.

Q And knowing him as I do I am sure you mentioned
to him why you wanted 1t?

A No, I don't believe I mentioned to him why I
wanted 1it.
Q I see; in any event you assumed that he knew

that it was in conneotion with the Gail Miller

incident? 10
- A I assumed this, yes.
qQ Because other officers had seen him before that?
A Yes.
Q And as a natter of fact when you asked him for
a sample of hie hair he readily gave it to you?
A Yes.
Q And I believe it's falr to gay that you had a
pair of soissors there and he took the scissors
- and ocut it out for you?
A That's right. 20
] Yes; and after he cut it out he handed it to you?
A Thatts right.
Q Now, as & matter of faot before you got this
sample of hair from him you did introduce
yourself to your recolleotion as being an
Identification officer?
A Yes, I believe I did.
Q Now, I'd also like to suggest to you, Officer,
that the day before David was down at the
Polioe Station? 30
A Yeos.

At the invitation of someone there?
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Yes.

In other words, he wasn't in custody or charged
with any offence?

No, hHe wasnf't.

And I believe that you got a sample of hailr
from him on that occasion?

Yes I did.

And did you obtain the sample from him at that
time or how was it obtalned?

Y¥es, I obtained the sample from him.

I see; and I take it that on that partioular
ocoasion he wae quite oco-operative with you?
Yes he was.

And as I underatand it it turned out that that
sample you/gg:t particular day wasn't a good
enough sample for your purpose?

That's right.

And accordingly you arranged to get in touch
with him the following day to get a better
sample?

That's right.

And I suppose that when he was there the
following day you explained to him that the last
sample wasn't a good enough sample?

Yos sir.

For comparison purposes, that is?

Yes, I believe so.

Now, dealing with the first sample that didn't
turn out to be a very good one, was this the
sample that he had sort of pulled out for you?
Yesg.

A8 a matter of faoct you had asked him to
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aotually pull it out?

Thatts right.

So that you would have some of the roots as well?
That's right.

And as I understand it he was quite co-operative
with you on that ococasion?

Yes he was.

And readily gave you the sample in the manner in
which you asked for it?

Yes. 10
And the idea of using the scissors on the second
ocoasion was really your idea because you had
them there?

Yes.

And you thought that this would get you a

better and bigger sample?

Yes.

And so that on the two cocasions that we've
talked about - these two halir sample occasions -
it's falr to say that Davtd was most 20
co-operative with you?

Yes he was.

And he was friendly towards you just as you were
friendly towards him?

Yes.

And as I understand it the conversation that

took place between you was a soft spoken
conversation in your normal tones?

Yes.

Now, as I understand 1t, you also obtained halr 30
samples from other persons who were suspeots?

Yes.

211022
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And in partioular there was one other sample?
Yes.

From = without going into the details at this
point -« from a person living not too far from
the area where the orime took place?

Thatte right.

And now 1 take it that after obtaining that
sample of head hair you kept it in your
possession?

Yes. 10
And now dealing with David's sample of head
halr I gather that it was sent to the Crime
Detection Laboratory?

Yes it was.

By you?

Yeos.

And this other sample of head halr I take it

was never sent to the laboratory?

That's right, sir.

And this i8 no oriticism on you, I take it that 20
you only submit sasmples when instruoted to do

B0 by someone superior to you?

Yes, thatts right, sir.

4And as a result of the instruotions you received
from somebody superior to you it was not sent
down?

That's right, sir.

Now, referring to this eweater P.22 for
ldentiflcatlion, as I understand it this was
turned over to you by ~ was it Mr. Parker? 30
Yes, Deteoctive Parker.

Yes; Deteotive John Parker. And when it was

211023
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turned over to you dld you examine the buttons on
it?

Yes, I belleve I did.

I geesy and also the button holes? Just have a
look at it; perhaps it will refresh your memory.
Does that appear to be in the same condition as
when it was turned over to you aspart from the way
in whioch it was folded in the . . ?

Yes.

And I take it then it's common ground that there 10
was no sign of any buttons being torn off or
anything?

No, there wasn't.

Or the button holes being torn?

No.

And when the sweater was handed to you I presume
you would examine it to see whether or not it

wag stretohed « you know how a sweater sometimes
stretohes out of place when 1t's tugged or
pulled? 20
I didn't examine it for that, no.

I sees you didn't look at it for that?

No, I didn't.

But I take it that you wrapped it up so0 that it
would be in the same oondition as nearly as
possible as when you received it?

Yese.

And did you examine 1t for hair or anything

like that?

No, I dian't, sir. 30
I gee; do you know whether or not it was

examined for hair?

211024
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I don't know; it wasz submitted to the laboratory.
I see; this isn't my hair but I just noticed as
it vas taken out of the bag there are still hairs
attached to it; do you recall seeing any hair on
1t? There's ons that I notice speocifically - do
you see 1t there?

Yes I do.

It appears to be human hair?

Yes.

Did you examine it for halir at all? 10
No, I didn't; no sir.

I see. Perhaps you ocould just fold it.

Now, turning to this sketoh whioh is desorlbed
ags P+2 in evidence here, you have put on the
loocation of St. Mary's Church and the rectory.
tow, when you were driving around for

purposes of preparing this sketoch and putting
these things on, can you tell us the location

of the street car stops? Suppose that a person
was getting on a street car at 20th Street to 20
come down town, that is to the 2nd Avenue ares,
can you indicate where the street ocar stops

shall we say in relation to St. Mary's Ghuroch?

I would assume it would be on the south side of
the street?

No, I cantt actually - I never made a note of
where the bus stop was in that location.

I seey it is common ground that there 1s a bus
that goes along 20th Street?

Yes. 30
But you are not able to say specifiocally -
perhaps if we look at this sketch P.1 = you are

211023



Appendixp [rial Transcript

L > o >

o > 0 >

HMR.

170 X-exam of Officer Kleiv

not able to say where the bus stops along 20th

in relation to Avenue "O" or in relation to

Avenue "N"?

No, I am not able to say exactly.

I gee; but you do/lé:at a bus goes along 20th?

Yes.

And the bloock which we oan oall the 300 block

South thatts shown on P.2, you only have two

houses in there; aotually how many houses are

there in that blook? 10
I didn't ocount them, sir.

I see; but would there be approximately another
seven or eight houses north of 330 in that eame
block?

Ch yes, there probably would be.

Probably in that number?

Yes.

But you don't have any note as to the number of

them there?

No, I didn't count the number of houses, sir. 20

TALLIS: My Lord, I don't think ~ if

we oould rise at this point I will ocheck my
notes but I don't think there is very mucsh that
I have other than questions that may arise out
of some of the material that has not yet been

proven.

THE COURT: Well, Mr. Tallis, there are

two questions I want to ask, maybe I'll put
them now; I was going to do 4t at the completion
of your oross-examination dbut it appears you are 30

feirly well through « »

MR. TALLIS: ¢ o« yes, My Lord.

211026
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by the Court
THE COURT:
Q First of all, Officer, was there any search

o > o > O >

made of the residenoce of the deceased woman

by enybody to your knowledge?

I believe there was but I didn't pérsonally

do this, My Lord.

Well, I'm specifically asking this question

for this reason. I am Ainterested and I imagine

the Jury might be interested in ascertaining
whether any button was found on her premises 10
which might match the button on the coat?

This button wasn't found but I can't say for

sure, My Lord, Af a search was made in her

premises.

Well.'you didn't make one anyway?

No." I dian't, My Lord.

Thé other thing is this. This may have been

clear to oounsel and the members of the Jjury

but it wasn't entirely so tome. I am

réferring to photograph 7 of Exhibit P4 and 20
specifically to the dress which appears to be

about the centre of the body?

Yes, My Lord.

Just below the half slip that you referred to?

Yes.

VWas that dress attached to the body?

Yes it was.

Then it hadn't - as far as you could tell it had
not been ocompletely removed?

That!e right. 30
It was sround the body?

It was around the body, yes.
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172 X-exam of Officer Kleiv
COURTs Thank you; we'll adjourn
for ten minutes.
RECESS
COURTs Mr. Tallis?

TALLIS, continuing:
Mr. Ideilv, as I understand it this sketoch P.1
ig in fact drawn to soale?
Yes 1t is.
And I take}ghen that 1t's fair to assume from
the sketoh that the east-west alleyx that we have 10
been talking about in this dblock goes through -
there is this point P marked on it - would be
about 386 feet in length?
The entire length of the alley?

Yes.

Yes.
COURTs Where is that point P?
TALLISs th, there's a penoilled mark

P in there, My Lord: I guess it isn't on that
sketoh. 20
COURT» Oh, I don't know whether the
Jury caught that or not - what the P was that
you were referring to?
TALLIS(speaking to the jury):s It might be on
your sketch; the point P is the one that I have
been rerefring to and the witness has been
talking about.
WITNESS$ I wish to make it olear that
I didn't place that P on there.
COURT: Where 18 it again, Mr. 30
Tallig? Maybe the Jjury would like to mark it on
if they've got pens to do it.

211028
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MR. TALLIS: It's a pencil mark P and I
think 1t willl be ildentified by a witness later
one

THE COURT: Thank you; what was the
question that was asked about that?

MR. TALLIS: The length of the alley
being 386 feet, that is from emst to west.

THE WITNESS: Yes, from Avenue "N!' to
Avenue "O",

MR. TALLIS:

Q And now, I think that when we rose you told me
about taking a sample of halr from a person
within that area and am I correct in saying

that that sample was from one Shorty Cadrain?

A Yes sir.

Q And the date that it was taken was on April the
26th 1969 at 9145 g.m.?

A Yes sir.

Q And was it taken at the Police Station?

A Yes it was.

Q And was Cadrain already there when you took it
from him or did you invite him down?

A No, he was already there, sir.

I see; do you recall the officer that brought
him up to you?

A No I don't, sir.
But domeone else did bring him up te you in
Identification?

A Yes.
In other wordse, he didn't find his way up there
on his own?

A No.

10
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And as I understand it then from what you told us
earlier you were not present during all of the
melting operations, that is there wasn't one man
standing by on any particular shift?

No, I wasn't; I was only there on one occasion.

1 see; and do you know who was in sharge of the
melting operations at the scene?

No I don't sir.

Tat is you don't know the name of the person in
your department who was supervising it? 10
Yo; the day 1 was there Cst. Drummond was

looking after the operation.

Cgt. Drummond was looking after 1t at that ‘
particular time?

Yese.

Was there anyone else there with him at that

time?

No.

TALLISs That concludes the questions

I have to ask at this time, My lord. There are 20
a number of other items that apparently my

learned friend 1s going to go into when the

witness is recalled and I may have some

additional questions arising out of that.

COURTs I take it that relates to

those vials, does it, Mr. Caldwell?

CALDVELL? As far as I oan see at the
moment that will be all, My Lord, there could
conceivably be one or two other things.

COURTs ,g”ell have you any 30

re-examination now?

CALDWELL1 . Yes, My lord ~ what 1t would

211030
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relate to I think was the gquestion of the blood

samples from the deceased.
COURT Yea; the ones that were

referred to already which were not here

yesterday.
CALDWELL3 Yes, My Lord.
COURT4 They're not here yet?
CALDWELLs No, they have never been

yet introduced, My lord, either in the court
below or «

COURT: « o will they?

CALDWELLs Yes, they will.

CALDWELL, re-examining:
Yow, if I can ask one or two things, Offiocer
Kleiv, briefly. I think my learned friend
asked you a gquestion relating to I believe the
north-south alley and something to the effeoct
boot marks would show up there and I belleve
your answer was ~ yes, it would in places. Do
you recall that question and answer?
Yes sir.
Now, I jJust wondered what you meant by the
qualification "in places™?
I was thinking more or less in the centre of
the alley where the snow isn'‘t packed down.
The travelled portion is packed down and it
wouldn't readily leave a footprint.
I see; and the travelled portion being what
portion?
The travelled portion would be the left and
right edge or the east and west edge of the
alley.

10
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Q Where wheels would normally go, is that right?
Yes, that's right.
And I believe my learned friend showed you
photograph #4 and I am showing you P.3.

THE COURTs I would prefer Af it makes
no difference to you Af you continued to refer to
F.4 because the Jurors have coples of P.4.

MR. CALDWELL: Yes, that'g fine, My Lord.

THE COURT: It'e understood that the
pictures are the same and the books are the same 10

- with the exception that that one plan was added

to P.4 - oopy of plane.

MR. CALDWELL: - I'd be pleased to do that,
My Lord -

Q And in photo #4 is there what you call a boot
mark showing there?

A This possibly may be one at the bottom of the
photograph approximately in the centre.

- Q Could you Just point out that to the jury please

- the centre at the bottom? 20

A Yes (indicating).
And show His Lordship please?
{Witness points out to His Lordship.)

THE COURT:

Q I see ity the dnly thing that concerns me there
ig how far are you going into this
re-examination because there was evidence that
there were footprints from officers; now, is
that one that might possibly be a footprint of
an officer? 30

A Yes thatt's right, My Lord.

MR. CALDWELL)

211032
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I seey that's your impression of that one,
is 1£2
Yes.'sir.

CALDWELL:s And Just one other thing
if I might, My Lord =
That partisular one though that shows in P.M,
where would it be in relation to the travelled
portion and the centre?
It would be Just off to the west of the
travelled portion and more towards the centre.
West of the travelled portion?
Yes.
And that travelled portion I take it would be
the most easterly tire track so to speak for
normal vehicle travel?
Yes, that's right, sir.

CALDWELLs I see; that's all the
re-examination I have at this time, My Lord.

COURT Thank you, Offlcer.
WITHESS: Thank you, Iy Lord.
CALDWELL: My lord, I wonder if

poseibly we could get Your Lordship's
indication unless there is some witness my
learned friend wishes kept available will
witnesses such as this be exocused?

COURTs Well, that is entirely up
to counsel, Mr. Caldwell. You can confer with
Mre Tallils and come to your own arrangements
in that regard.

CALDWELL:3 Very well, My ILord.

COURT1 If you can't agree of oourse

you can always apply to me.

10

20

30

211033



Appendix b [rial Transcript

178

MR. TALLIS: Well, I ocan say very
quickly that ineofar as this witness is
concerned I know where he is and there is no
need for him to walt around; we can always
call him baock.

THE COURT: Alright; next?
MR. CALDWELL: I call HRonald Dale Wilson,
My lLoxrd.

211034
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179 Exam of R.D.Wilson

MR. CALDWELL, examining:

)

H = P O P &

>

o

.

A

£ o P

/) Q{ﬁ " RONALD DALE WILSON, sworn, states:

Nowr, your full name I telieve 13 Ronald Dele
Wilson, is 1t? '
Yes it is..
I111 ask you, Mre. Wilson., if you will speak up
good and loud so we can all hear you tleasc.
And how ¢l4 are you?
Eighteen.
And where do you live?
126 Cornwall North, Regina.
And is that your parentel home?
Yes it is.
who else lives there?
Iy mother and father, my three slsters end one
brothers
I scey and how far &id you go, lr. Wilsen, Iin
your cdueation?
I've got a partlal grade ten.
And vhen did you finish that?
In Lovember of '68 I believe.
And were you going to school so to spesk
steadily up to that point?
o I gasn’t.
Hed yéu hed come other bresks or intermissions
in your education there?
Yes I did.

have
And since that time what/you buen doing?
I - well, I did some time in Edmonton and I've
got back into school and I startedAon the 29th
of this nonth.

ind vhere is that?

211033
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In Reginae

Yow, I belleve that you know David Edger
Iilpperd from some time ago, do you?

Yes I do.

Is he here in court today?

Yes he iss

thich person pleass?

He's in the prisonerts btox.

And how long have you lmoewnm him?

I'd say about a year and a hal?l. 10
ind vhere was it you first met him?

In Hegina.

And I bellieve that in early 1969 that you went
on a car trip with Hilgaard?

Yes I did.

And originating from where?

Reglinae

Did you have a car at the time?

“Yes I.did.

Weuld you tell the Court please « o 20

1% CCURT: Just a minute please =

it wes in your car?

Yes 1t was.

THE COURT: ] hank you.

MB.

Q

CALDVELL

Ard thet was your own caxr as opposed to your
father's or something, was 1t?

Yes.

And would you tell the Court please the

description of that car? 30
It was a Y58 Ponbtlac, light green with white top

and a grey hood.

211036
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And when did yon obtain it originally?

I obtained it for Christmase.

Hould thet be of 19687

Yegs '

I see; and heave you still got 1t?

o, I dontt.

then did you get rid of that car?

It blew tp on me in Februsry of '69.

I see; and when you say that what do 'ycu neen?
Vell, the motor hlew out.

1 gee; end you no longer own 1t7

¥o I contts.

Yoty can you kell the Courd then first of all
when was this trlp on which you say you wanb
with the eccuzed sort of arranged or planned?
It wos arranged approximately Januvary the 30th
of 169.

he 30th?

Lnd vhose idea was 4t7?

Teve's and nyself.

oy, to be cleer when you say "Dave'fs" you ¢f
course are referring to the accused Devid
I'iilgaa'rd ? '

Yes I .am.

And vhere did vou plan on going originally?
Edmontons

To Ldmonbton; and did you invite anyone else to
come along on that trip?

Yes, we did.

who was that?

ichol Johne

211037
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Wichol Jcling now that's a girl from Regina I
believe?

Yes it is.

Had you lImown her before that time?

Yes.

For how long?

Tree yearss

And vho astuvally or were you there so to speak
vhen she vas invited to come along on the trip?
I don't think so. 10
Alright; but at any rate she did end up coming,
did she?

Yes.

THE COURT:

Q
A

MR«

Q

o »

O o

> © = O »

You didn't invite her then?

Yot that I can recall.

CALDWELL:

And I belleve that prior to leaving on the trip
:you had to put a batiery in your car?

Yes, we did. . 20
And did you take part in handling and placing the
battery in there o to gpeak?

Yes.

Anyong else?

David elso.

And d1d anything happen Just while thet was goling
on?

We got battery acild on ourselves.

nd that would be from the battery?

Yes. 30
Did you get scme on you?

Yes T did.

211038
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Whereabouts?

On ny right leg on oy pentse.

ind did Iavid get any on him that you saw?
Yot at that time.

ind earlier at 2ll in the handling of the
battery and putting it Into the car had he got
eny aclid on him, do you Iknow?

I believe he did in carrying 1t.

In which? '

In carrying 1t = while he was carrying it.
Did battery acld damage your clothes?

Yes it d4i4.

And did you see any damage to David’s clothes
from battery 2cid?

e got some on hils Jacket, which ate quite a
few holes in it.

ind youn saw that, did you?

Yess

:And vhat 41d 1t do to your clothes?

It ate through my pants.

What gort of pants were they?

Eromm corduroy.

And vhere did 1t est through them?
Arouwnd the pocket erea on the right leg.
ihe ri@at leg around the pocket area?
Yes.

Low, did you change thosc pants before you
left on the trip?

Yo I dldantt.

And do you Imwow whether David changed the
Jacket before he left on the trip?

o he didntt.
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Ilo, he 4id not chenge 1%?

lioy, he didntt.

Alricht; and what time was it that you people
left Zegina?

Anyuhere between twelve o'elock end twelve thirty
on the morning of the 3ist.

Thet would tz twelve midnight into twelve thirty

esMey wWould 117

ind the morning of the 31st of vhet? 10
Janvary 169

I sce; and do you rerigmber, Nr. Uilson, what

day ofAthe week that was?

o I dZn't.

I see: and what persons left?

David and mysell and Nichol John.

And using your car I presume?

Yes.

Kow,vdi& eny of you bring any lugzage along?

Devid brought a sultcase. 20

ind did you?

o, I dlantt.

ind s far as you saw 4id Hichol bring one?

ind when you ceme or went or headed out so to

speck where were you going in the first place?

ien we sterted off?

Yese

We were going up to Saskatoon to pilck up Shorty.
Mrisht; now, had you ever been to Sackatoon? 30
0y I hadn't.

zefore that time in your life?

211040
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No.

I takze it you have been back since then on a
nuaber of occaslions?

Yes I have.

fnd so when you headed out did you kwnow so to
speak which way to go on hiéhways and so on to
get to Saskatoon?

On the highway I did.

Cn the hilghway you 4id?

Yess

And did you centinue on once you left to
Saslkatoon?

You mean straight through or « + 7

Tes.

e stopped at a few towns.

Aind did you have anything in the way of car
trouble on the way up on that'trip?

}es I aid.

And vhet was that?

I got stuck in Craik.

/nd what did you do about that to get unstuck
and =20 on or did you get unstuck?

Yes, we eventually gotbunstuck.

¥ow, dld enything happen to your car during
that process?

Yes, ny reverse gear was blowm.

find how 4id that actually occur?

Devid put the = well I had it in drive and he
thirew it in reverse.

And what did that do?

it stripped my reverse band, I believe.

Lid you try it -~ was the reverse working before

211041
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that time?
A Yes 1t was.
Q Did you try it after that?
N A Yese
Q fnd did 1t work after that?
.A o, 4t didn't. It grabbed once; that!s how us
got unstuck.
' Q I see; but you did get unstuck and on your ways,
did you?

WX

> o B -

A Yese 10

THE COURT:

G You must have been off the highway then, were
you?
A Yes, ve werecs

MR. CALDWELL:

Q liow, on the way to Saskatoon did you sse

anything in the car which might be a potential

weapon of any sort?

"I zaw'a knife.
e

And vhere did you see that? . 20

n Iavid sometime between Heglna and Saskatoons

THE COURT:

Q Just a minute please; you say on « + 7
A tn the way between kegina and Saskatoon.
Q Yes but you saw & knife in the car and I
thousht you said on David?
A Yess
Q Cn David?
A Yess
MR, CALDUBLL: 30
Q ind how would you describe the knife that you

.

sSaW ¢ o ?

211042
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THE COURT: Excuse me Jjust a minute -
would you follow up by - where was it on hin?

MR. CALDULLL:

Lt 2 Wat do you mean by "on him"?
A On him personelly, I guess you could put it.
Q Tnere was that? Just explaln what you mean
by that.
“A On his ~ I don't know how you would put it 1ika,
but it was on hin - 1n“£I§_ZI;Z;:;";; sogithing
to that effect. 10

THE COURT:

Q Eut how would you see 1t 4 it was in his
poclket, for example?
A Well, I don't know if it wes in his posket or

not but et the time I saw it.

Q Where was 1t - in his hand or « « 7
A  Tis T can't remember.
THE CCURT: Go ghead.

. N
MRe CALDVELL:

Q AMricht; and how would you describe it, Ronald? 20

A ' It had a reddish brown handle and was a gort of
paringwgnife tyve.

THE CCURT: o

Q Just 2 ninubte please « reddish ﬁrown handle end
rvaring knife type?

A Yes.

MR+ CALDWELL:

Q 7o, had there been eny knife of that sort in

your car to your knowledge when you started out?

A Lo 30
Q nd what time did you pget to Saskatoon?
A fxomnd five thirty or six otclock in the

i PR
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mnorning of the 3ist.

business of the knife -~

Ihere was he sltting In the car wvhen you
chsexrved this knife?

tn the pzssengerts side.

Thet was on the outside?

Yes.

ind the girl was in between?

Yes.

And you were driving?

Yes I was.

Ebll; how did you happen to notice the knife?
I believe it was when I was talking to IMchol.
And vas enything said about the khife?

¥o, there wasn't.

Vios anything done with the knife?

Jliot et that tine.

CCURTs Thank you; go shead,

CALDULLL:

and ¢

s

4 you yourself have eny knife in your owm
pocscesion es oppesed to in the car?

Yo, I didn't.

And did you yourself see anything of any second

or other unife during thaf Lrip?
-

Yes 1 did.

Llricht, when was ihat?

Tter we left Saskatoon.

———

Ch I'n sorry, Wilson, I meant between hegina and

o, I dldn't.

211044
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189 Exam of R.D.Wilson

Alright; and wh;t time did you say yon got to
Saskatoon?

Between Clive thirty and six ofclock on the

nerning of the 3ist.

ind I den't wish to go into detalls but were

there eany other stops aloné the way froa Regina

to Saskatoon?

o, theré wasn' .

Alright; and wien you got to Saskatoon now who

was navigating so to spegk or sgying where %o 10
zo?

Devid wass

And you had menticned -~ what was the purpose of
going to Saskatoon again?

To pick up Hiorty.

e, did you know anybody by the nams of Shorty
then?

Other than what David told me:; I didn't know

hin personally.

You didn't smich? . 20
I didﬁ‘t know him perscnally.

You 4ild know him personally?

I didntt.

Did not, alrlght; you didn't know a Shorty when

you headed out? ‘

Yoy, I dildntt.

Aricht: and who was it that seemed to know

So mhen you got to Saskatoon I think you said 30
vouwld be navizating?

s
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ind a5 best you can tell the Court where did you
go in Saskatoon?

To ny lmowledge now where I went?

'lo, but I mean do you know your direcﬁibns and
so forth in the city?

I vretty well do now.

And just tell the best you can like the route
you followed and what-not on that occasion end

where you got to?

THE COURT:

Q

MR. CALDULLL:

Q

We went over the overpass on to the freecway end 10
we followed the freeway as far as it went down
towm by Simpscn-Ssars.
Moright?
And we went up towm - I don't know whereabouts
up Lowvme.
Aad by "up towm® youfre talking about vhat sort
of an area?
Lusiness area.
Did you Lurn to the left or did you turn to the 20
rizht vhen you came down to Simpson=Secars?
I belisve we went streight for a couple of
bloclise.
Mnd then where did you turn -~ left or right?
I dontt know, Imow we ended vp some place
near the Pus Depct; T remember seeing the Bus
Depot sign.
That was one of the places you were or in that
erea ot eny rate? 30
Yese
£nd wnere did you go then?
211046
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A We went up a side street off the business area

- we went to a residential area.
Q Into a residentisl area?

Yes. V
And as you went along in that area did
anything happen?

A Yes, there did.

- And vhat was that?

We sew a lady which we stopped and aesked

directions. 10

P
Q Now, up %o the peint where you saw the ledy

and stopped her and asied her directlons, had
you hed the car stopped at 21l like other
than for traffic lights or stop signs after
you got into Saskatoon?

A No, I didnste.
Q You had been driving steadily, had you?
A Yes.
2. .Alright; end when you sew this lady ~ now what’
:@ggithe situatlon as to darkness and daylight 20
- end so on?
& If was fairly dark out ard it was also fogays
Q ind fogey?
A et .
A Yes.
Q Z;& wﬁere vas the lady in terms of strest and
sidewalk?
A ghe would be on my right, like the passengerts
glde would be towards the sidew:lk she was on.
- Q And from that she wes on e sidewalk, I teke 1t?
A Yes. 30
Q tnd was she walking? ‘

211047
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192 "Exam of R.D.tilson

Was there anyone with her?

No, there wasn't.

And vhat did you notiee about the lady when you
et

saw her?

Hothing other than she had a dark cocat one.

And where were Dovid and Nichol in the car?

Nichel was next to me and David was up egalnst

the passengerts Coors

2nd all three in the front seat?

Yes. . 10
And you're driving?

Yos.

And what haprened when you saw the lady - now

pardon me, but were you going opposite to her

‘or the same way as her?

™e some waye
The same way?

Yese.

JAind what happened when you sew the lady?

We stopped and we asked her directions. 20
And how was this done?

Ey Davlid rolling down the window and asking her.

And @id enyone else but David talk $o her?

llo. .

Ezﬁrcéﬁld yeu hear what he was asking her and so
on?

Yes, I did.

And wiiat was thet?

He acked her which way to Peace H11l districi.

Vhich way to the Peasce HAll district? 30
Yes.

And 413 you hear what she said?

211048
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193 Exam of R:D.Wilson

I believe che s;1d that she didn't know.

I éee: now, 4id you‘stop the car completely for
this purpose? .

Yes I dide.

And whab happened to the lady - did she stop or
keep walking? ‘

She stopped.

And did ényone get out of the car as part of
that inguiry about where the Feace Hill distriot
was? 10
lio.

whaé heppened efter the question and the answer?

Well, we sald thank you and Dave rolled up the

window and then he made e remark.

Aza'was this in your hearing?

Yes 1t was.

t weag 1t?

Fe5a1d Fotupid bitcht. Dt et of // ("
L

A sdud wesaid iR

I drove on up towards the end of the block. 20

IBITTHAT 4ld you 4o Ifhen?

Pardon me?

I drove away towards the end of the block.

I see; now, QA4 you change your direction of
trével.at all?

Kot at that time.

So you starited up and went stralght shead and
did.you see ~ like what did the lady do after
the interview or did you see?

I dldn't look backc

I see; alright, and when you started the cer up 30
and went shead how far shead did you go?

About three-quarters of a block.

oy
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Q And T didn't ask you, Ron, but do you remember
how far down the block it was that the question
end answer business took place?

A I imagine it wasn't too far - about a gquarter
of a blocks

' Q And would that be say from the start or the
finish of the block?

A From the start.

From the start; end you continned on ebout
three~guarters of 2z block? .18

A Yes.

And' what happened when you got - that would put
“you at the end of the block, would 1t?

A . Yes 1t would.

Q that happened when you got there?

A I attempbted to make a U-turn.

Q@  Tind vhat happenei k\\men &ou tried to maks a

prer=cul

. i

A - I got stucke

Q Tow, vhat sort of an intersestion = I presune 20

‘ this wes in en intersection?
Yes Lt wms.
ihet sort of an intersection wag it - enything
that you remember about 1t°? ‘

A Just that 1t was a four-way intersection ard

hat there was snow like made up into a
boulevard kind. of s

THE COURT:

Q Just a minute please; four~wey intersection and
there was what? 30

A Snow that was buillt up into a boulevard.

MR. CALDWELL:

%]
[
(RN
=]
(54
<
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195 Exem of R.D.Wilson

that was 41t that caused you to get stuck?
I hed summer tires on my car and they didn't
catche
Now, Ron; I ask you Just to speak up good and
loud please becaguse everyone has to hear you.
You had summer tirss on e.nd‘what? v
They didn'*t grab.
And 4id y;.;u trr to get the car unstuck just by
driving 1t at that point?
Yes I did. 10
And what happened?
I didn't succeed.
And what happened then?

ve end I got out of the car and tried to push
it.

—————

And as I understand you this would be in the

intersection? — MNoT v g0 Acck y ‘)
o
Yes. -

;—%W‘ far had you gotten through your U-turn when

the car stopped? . 20
Pretty well all the way through.

I see; and youn and Dave got out end tried to

push 1t?

Yes.

In which direction - 1like forward or tackward

or vhat? ‘

Well, we tried both ways. I had no reverse

gear so it was mostly forwarde.

And wes lichol driving or anything during this

« o ? 30
« » 1o, she wasn't.

Did she get out?
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Nos

And when you and Dpve tried to push the car
and couldntt sz I understand you, you couldn't
get 1t unsbuck or moving . « ?

o, we couldntt.

¢ o+ vhat did you do then?

Vell, we decided to go look for some help.

o = oo >

AR when you gay "we declded" was zometihing
sald or not?
A Yesg, 10

Q Between whio?

Yy -
o>

Between Dave and myselfs

And to what general effect was 1t?

> D

That we needed scme help to get unstuck so we
vrmlﬂ.ﬁ_ go and look for some.
And what happened then

Well, we deparlted cumpany and went in different

directions to lock for help.

Q : “Youw, first of all, Vilson, as of then - iike did

you kmow which was nerth, south; east or west at 20
that tine?

A Ho I didn't.
And T think you said earlier tha_t the car was

most of the way through the U=turn when 1t

stopped?
A Yes 1t was.
Q Iow, can you tell the Court which diresction in

terns of say the car or the streots you headcd

in?

A The caxr was facing east so I must havs went east 30
8150. o 7

Q You think you went east?

1105



1106

Appendixp [rial Transcript

A

MR.

Q
‘A

MR.

MR.

THE

1957 Exam of RsD.¥Wilson

East or west, I;m not sure.
TALLIS:
The car was facing eaét, sms it?
Yés.
CALDWELLs
Would youn say thaet loudex ﬁlease?
The car was facing east s0 I'm not surs 1? I

went east or west,

COURT: Just a minute, I'm not
clear on thats what time are you talking akout 10
now = after the « » ?
CATDVELL: Wien he went for help -
which directlon.
COURT: Ch, I see.
CALDWELL:
You mnderstood that thatts what I was ssking
you?
Yes.
CéUBT:
You dont't know whether you went east oxr west? 20
lio, I don't.
PALLIS: Just so that I undorstand
here, My Lord, as I understand it flrst of g1l
he sa;d the car was facing east and then with
reference to himselif when he went for help he
cantt sey whether he went eest or west aﬁd by
that I urnderstood to be on foot.
COURT: Well I wasn't clear on it
and I don't know whether the jury was or not -
The car became stalled in the interssetion? 30
Tes.
And you sald you almost made your U-turn?
211053
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A Yess
That is almost made a turn so that you would
be going back in the direction you would come

- from?

A Yes.

Q Do you know vhat way the car was faclng then?

A Vhen I got stuck?

Q Yes.
It was facing easb.
So it was on the way back; you had been goling
west and wers turned around and were going

~ back east?

A Yes.

) Alright; end then you got ont of the car and
you don't Imow whether you walked east or west?

A Kow I believe I went east.

Q - You believe you went east?

A Yes.

Q In other words, you would be golng in the same
direction that the car was faclng pretty well?

A " Yase

THE COURT: Before you go on, Hrs
Caldwell, just so we can follow this =~

Q Going back to this woman whom you stopped and
asked for directions, you may have sald this
but I didnt't catch it 4if you did - was che
going in the same direction that you were going

- at that time?

A Yes, she wase

THE COURT: Thenk you.

¥R. CALDWELL: It I cen Just try and follow

198 Exam of R.D.¥Wllson

up on that, ly Lord -~

211051
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Q Now, Wilson, do’ysu know -~ like was the street
cr the way you headedyir I can put it that way,
say, towards where you had stopped the woman cr
ayway or what from where you had seen her?
Making the U-turn or before the U-turn?

Lo, where you had set out oh fcot for help?

It was away frcm here.

I see; and can you tell the Court - like gway

stralght shead or eway et ninely degrees or

enything? " (e 10

A Away at ninety degrees approximately. CTV&P ‘Lea fﬁib;h
m that {F 239
you and David set out for help?

A Yes Lt wese.

THE COURT:

Q And excuse me, wasg thls correct then that when

you started to walk you were walking eaway from

the direction she was coming from?

~

A -Yes.
THE COURT: Alright, go shesad. 20
MR. CALDWELL: I think, ¥y Lord, I understood

the witness to =ay he thought at ninety degrees.

THE COUDT: : That's right, yes.
¥R« CALDVELL:
B 14
Q Kow, how far 4id you go whgn you went sway o%( /
foot? ot ™
v . f)a;J v 4 (o
A - I didntt go any more than {ive blockss - ('

Ard did you find anything in the way of help of
sone sort?

A No, I didn'ts 30
Did you find any open service statlons or tow

trucks or anything?
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A Noe
Q fnd what did you do then?
THE COURT: Excuse me Jjust a minute,

I hope you don't nind my intervening, Mr.

Caldwell « o

MB. CALDWELL: « + no, not at all,
THE COURT:
Q . You went off in this direction you roferred to =

aid you see where the accused David went? Did

y;; see which dircetion he went in? i0
A Ko, I didntt. WDL _
AEAIESENCU I
THE COURT: iright, thank you. /ﬂ(/b'fé ZBW

MR. CALDWELL:

Q Well, maybe I can ask you following that up -
did hie go wiith you?

4 ¥o, he didn't.

Q I see; and during your trip up that street and

I take it baok ¢id David show up at all?.

A 51\9. he atdn'ts
Q chl you Tun into any people at 211, Ron? 2G
A Ko
] And when you had gone - what sort of a street
d4d thisz appesr to be tc you or did you notice,
that .‘L‘s in terms of residence of business or
vma‘c-have-nyou? S — S
A It was meinly & residence street.

”
Q And vhen you had gone up the street what d¢dd

you do?
e

A I turned around end came backs
e v

Q How, did you meke any side trips, like up a 30

side street or anything?

A Yo

1109



